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VII kadencja 

                 2024-2029 

 

PROTOKÓŁ NR XII/2025 

z obrad XII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 23 kwietnia 2025 roku, w godz. od 13.00 do 16.30 

w sali konferencyjnej na Przystani Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią 

 

 

PROJEKT PORZĄDKU OBRAD 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie organizatora rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2025. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek pomocy 

społecznej w powiecie nakielskim w roku 2024. 

9. Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2024 r. 

10. Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXXIII/362/2013 Rady Powiatu 

Nakielskiego z dnia 30 października 2013 r. w sprawie zasad i trybu postępowania, udzielania i rozliczania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych 

do rejestru zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2024 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2024 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2024 roku. 

15. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

16. Wnioski i oświadczenia radnych.  

17. Wolne głosy. 

18. Zakończenie obrad. 

 

Pełny przebieg obrad XII sesji Rady Powiatu Nakielskiego odzwierciedla nagranie dostępne pod linkiem: 

https://powiatnakielski.esesja.pl/transmisja/67718/xiiasesjaaradyapowiatuanakielskiegoa23042025ar.htm 

 

Obecni: 

- Radni Rady Powiatu Nakielskiego, według listy obecności z dnia 23 kwietnia 2025 r., potwierdzającej 

udział w obradach sesji (stanowiącej załącznik do protokołu); 
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- zaproszeni uczestnicy, według listy z dnia 23 kwietnia 2025 r., potwierdzającej udział w obradach sesji 

(stanowiącej załącznik do protokołu); 

- pozostali uczestnicy. 

 

 

Podjęte uchwały 

Lp. Nr uchwały Data podjęcia Uchwała w sprawie 

1.  XII/78/2025 23.04.2025 r. ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXXIII/362/2013 Rady Powiatu 

Nakielskiego z dnia 30 października 2013 r. w sprawie zasad i trybu 

postępowania, udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych 

do rejestru zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego. 

2.  XII/79/2025 23.04.2025 r. oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2024 roku. 

3.  XII/80/2025 23.04.2025 r. oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2024 roku. 

4.  XII/81/2025 23.04.2025 r. oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2024 roku. 

5.  XII/82/2025 23.04.2025 r. zmieniająca uchwałę trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Powiatu Nakielskiego 

przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostka samorządu 

terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 

pobrania i wykorzystania, w tym zakresu danych, które powinny być 

zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej wykorzystania, 

terminu przekazania informacji o liczbie uczniów, wychowanków lub 

uczestników zajęć rewalidacyjno- wychowawczych, uczniów objętych 

branżowym szkoleniem zawodowym lub słuchaczy kwalifikowanych 

kursów zawodowych oraz terminu i  sposobu rozliczenia wykorzystania 

dotacji. 

6.  XII/83/2025 23.04.2025 r. zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego. 

7.  XII/84/2025 23.04.2025 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego 

na 2025 rok. 
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ODZWIERCIEDLENIE PRZEBIEGU SESJI 

 

Ad 1/ Otwarcie sesji. 

 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, o godzinie 13.00 otworzył obrady  

XII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. Powitał radnych oraz zaproszonych gości.  Poinformował, że nad przebiegiem 

obrad sesji pod względem prawnym czuwał będzie mecenas Krzysztof Bukowski.  

Następnie poprosił wszystkich zebranych o powstanie, aby uczcić minutą ciszy śmierć Papieża Franciszka. 

 

Waldemar Baszak, Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Brzózki „Twórcze Brzózki”, podziękował  

za zaproszenie na obrady sesji Rady Powiatu. Następnie przedstawił filmy promujące wieś Brzózki oraz 

wydarzenie pn. „Van Gogh Festival 2025”, który odbędzie się w Brzózkach w sierpniu 2025 r.  

 

Ad 2/ Stwierdzenie kworum. 

 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zarządził stwierdzenie kworum. Poinformował,  

że w obradach sesji uczestniczy 21 radnych, w związku z czym Rada jest władna do podejmowania uchwał, jak 

również innych aktów prawnych. 

 

Ad 3/  Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał pozostałe punkty porządku obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

6. Sprawozdanie organizatora rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2025. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek pomocy 

społecznej w powiecie nakielskim w roku 2024. 

9. Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2024 r. 

10. Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2024. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXXIII/362/2013 Rady Powiatu 

Nakielskiego z dnia 30 października 2013 r. w sprawie zasad i trybu postępowania, udzielania i rozliczania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2024 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2024 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2024 roku. 
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15. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

16. Wnioski i oświadczenia radnych.  

17. Wolne głosy. 

18. Zakończenie obrad. 

 

Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, poprosił o włączenie do porządku obrad trzech projektów uchwał: 

zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych na terenie Powiatu Nakielskiego przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż jednostka 

samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

w tym zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i w rozliczeniu jej 

wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie uczniów, wychowanków lub uczestników zajęć 

rewalidacyjno- wychowawczych, uczniów objętych branżowym szkoleniem zawodowym lub słuchaczy 

kwalifikowanych kursów zawodowych oraz terminu i  sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji, zmieniającej 

uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego oraz zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na 2025 rok.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego przyjęła porządek obrad z zaproponowanymi zmianami. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 21 

ZA 21 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 

 

Porządek obrad XII sesji Rady Powiatu Nakielskiego po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie organizatora rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

7. Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2025. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek pomocy 

społecznej w powiecie nakielskim w roku 2024. 

9. Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2024 r. 

10. Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2024. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXXIII/362/2013 Rady Powiatu 

Nakielskiego z dnia 30 października 2013 r. w sprawie zasad i trybu postępowania, udzielania i rozliczania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych 

do rejestru zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2024 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2024 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2024 roku. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych na terenie Powiatu Nakielskiego przez osoby fizyczne i osoby prawne inne niż 

jednostka samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystania, w tym zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji  

i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie uczniów, wychowanków lub 

uczestników zajęć rewalidacyjno- wychowawczych, uczniów objętych branżowym szkoleniem zawodowym 

lub słuchaczy kwalifikowanych kursów zawodowych oraz terminu i  sposobu rozliczenia wykorzystania 

dotacji. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na 2025 rok. 

18. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

19. Wnioski i oświadczenia radnych.  

20. Wolne głosy. 

21. Zakończenie obrad. 

 

Ad 4/ Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Powiatu Nakielskiego.  

 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że protokół wyłożony był do wglądu 

w Biurze Rady. Wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią.  

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego jednogłośnie przyjęła protokół z XI sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 21 

ZA 21 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 
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Ad 5/ Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu 

w okresie międzysesyjnym.  

 

Radny Jarosław Odrobiński poprosił o rozwinięcie punktu 9 z posiedzenia Zarządu Powiatu z dnia 11 kwietnia 

2025 roku dotyczącego zmiany Regulaminu Organizacyjnego Zarządu Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią, 

polegającej na stworzeniu dwóch stanowisk subsydiowanych w ramach robót publicznych w Dziale Służby 

Liniowej. 

 

Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, poinformował, że działania te są realizowane na wniosek Burmistrza Miasta 

i Gminy Mrocza. Wskazał, że celem jest wprowadzenie rozwiązania w zakresie pielęgnacji oraz utrzymania dróg 

powiatowych znajdujących się na terenie miasta, w szczególności w okresie zimowym. Nadmienił, że działania 

obejmą m.in. odśnieżanie oraz zapewnienie porządku na wskazanych odcinkach. Wyjaśnił, że w związku z tym 

planowane jest utworzenie dwóch stanowisk pracy, które będą subsydiowane ze środków Powiatowego Urzędu 

Pracy. Osoby zatrudnione w ramach tego projektu będą pracowały na terenie miasta Mrocza. Podkreślił,  

że inicjatywa ma charakter pilotażowy i zaplanowana jest na okres jednego roku. Dodał, że jeżeli projekt okaże 

się skuteczny i spotka się z zainteresowaniem ze strony innych gmin powiatu nakielskiego, wówczas będą szukać 

dodatkowych środków na rozszerzenie projektu. 

 

Radny Jarosław Odrobiński, zapytał, kiedy nastąpi rozpoczęcie programu. 

 

Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, powiedział, że procedura związana z uruchomieniem nowych stanowisk 

pracy już została rozpoczęta. Zwrócił uwagę na trudności związane z pielęgnacją dróg powiatowych w miastach, 

podkreślając, że jednym z elementów projektu jest również kwestia koszenia poboczy. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad 6/ Sprawozdanie organizatora rodzinnej pieczy zastępczej z efektów pracy. 

Ad 7/ Ocena zasobów pomocy społecznej i wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2025. 

Ad 8/ Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i pozostałych jednostek pomocy 

społecznej w powiecie nakielskim w roku 2024. 

 

Pan Marek Durałek, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie powiedział, że podczas kwietniowej sesji 

tradycyjnie poruszane są tematy związane z szeroko pojętą pomocą społeczną, w tym pieczą zastępczą, 

działalnością domów pomocy społecznej, warsztatów terapii zajęciowej oraz środowiskowych domów 

samopomocy. Wskazał, że problemy społeczne dotykają coraz większej liczby mieszkańców – zarówno dzieci, 

osób starszych, chorych, jak i z niepełnosprawnościami. Podkreślił skalę wyzwań, z jakimi mierzą się jednostki 

pomocy społecznej, m.in. brak miejsc w pieczy zastępczej, długie kolejki do domów pomocy społecznej oraz 
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niedostateczne środki finansowe na realizację zadań ustawowych. Oznajmił, że mimo podejmowanych działań, 

takich jak zwiększenie liczby wychowawców czy tworzenie nowych placówek, obecna sytuacja jest bardzo trudna 

i wymaga wsparcia również ze strony władz. W imieniu pracowników pomocy społecznej wyraził potrzebę 

podjęcia konkretnych, naprawczych działań, które umożliwią skuteczne niesienie pomocy zgodnie  

z obowiązującymi przepisami. Podziękował również za dotychczasowe wsparcie i zaapelował o refleksję oraz 

uważne wysłuchanie kolejnych wystąpień przedstawicielek jednostek organizacyjnych PCPR. 

 

Marzena Nowak-Olechnicka, Zastępca Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, przedstawiła 

prezentację dotyczącą aktualnego funkcjonowania instytucji. 

 

Ewa Kistowska, Dyrektor Domu Pomocy Społecznej, przedstawiła prezentację dotyczącą obecnej działalności 

placówki. 

 

Karolina Domżała -Kaczmarek, Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Paterku, przedstawiła 

prezentację dotyczącą obecnej pracy jednostki. 

 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady, podziękował pracownikom za ofiarną pracę na rzecz osób starszych, 

chorych i niepełnosprawnych, podkreślając, że jest to służba wymagająca serca i zaangażowania. Zaznaczył,  

że obecna sytuacja w pomocy społecznej ujawnia rosnące potrzeby, m.in. braki kadrowe, lokalowe oraz 

niewystarczającą liczbę miejsc w DPS, ZOL i WTZ. Podkreślił konieczność realnych działań, zaznaczając,  

że samorząd podejmuje odpowiednie kroki, jednak potrzebne są czas i wsparcie. 

 

Tomasz Miłowski, Członek Zarządu, powiedział, że powiatowy system pomocy społecznej rozwijał się  

od momentu utworzenia powiatu – początkowo istniało jedynie Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, a obecnie 

funkcjonuje Dom Pomocy Społecznej, trzy Warsztaty Terapii Zajęciowej, Środowiskowy Dom Samopomocy, 

Centrum Akceptacji Aktywności Społecznej oraz placówki opiekuńczo-wychowawcze. Zwrócił uwagę na rosnące 

potrzeby i problemy jednostek, takie jak braki kadrowe, rotacja personelu, niedostateczne warunki lokalowe oraz 

konieczność remontów. Powiedział, że podejmowane są działania zmierzające do poprawy warunków 

lokalowych PCPR-u  m.in. zakupiono budynek przylegający do obecnej siedziby. Dodał, że placówki mają coraz 

więcej zadań - w 2024 roku odnotowano 77 umieszczeń dzieci w pieczy zastępczej. Stwierdził, że gdyby  

w przyszłorocznym budżecie powiatu zwiększyć wydatki na pomoc społeczną z 18,5% do 20,5%, to opieka 

społeczna zyskałaby ok. 4 mln zł na działania i rozwój placówek. 

 

Radny Ryszard Bagnerowski zwrócił uwagę na istotną rolę opieki nad osobami starszymi, zmagającymi się  

z chorobami i samotnością. Podkreślił, że należy się ogromny szacunek wszystkim, którzy pracują z tymi osobami 

bezpośrednio, ale i administracyjnie. Wyraził zaskoczenie formą tegorocznego sprawozdania, które bardziej 

przypominało zestaw potrzeb niż analizę działalności. Zauważył, że wygląda to tak, jakby w ciągu ostatnich lat 
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wiele problemów lokalowych czy finansowych nie zostało odpowiednio zakomunikowanych ani Zarządowi 

Powiatu ani radnym. Podkreślił konieczność omawiania takich tematów na posiedzeniach komisji oraz na sesji, 

aby radni mieli pełen obraz sytuacji. 

 

 Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, podziękował pracownikom opieki społecznej za pracę na rzecz osób 

potrzebujących. Oznajmił, że poruszane w sprawozdaniu kwestie były przedmiotem dyskusji na posiedzeniach 

Zarządu Powiatu. Wyraził przekonanie, że przedstawienie materiału  w takiej formie jest zasadne, gdyż pozwala 

lepiej zrozumieć potrzeby i problemy oraz znaleźć rozwiązania. Powiedział, że Zarząd podejmuje działania  

w miarę dostępnych możliwości. Obecnie rozbudowywana jest baza lokalowa. Ponadto trwają przygotowania, 

aby przystąpić do konkursu ogłaszanego przez Marszałka Województwa, co pozwoli na budowę nowych 

obiektów. 

 

Radny Mariusz Skoczek wyraził poparcie dla wypowiedzi Starosty Nakielskiego. Oznajmił, że zapoznanie się  

z rzeczywistymi potrzebami przedstawionymi przez kierowników i dyrektorów jednostek pomocowych jest 

bardzo cenne, bo choć obraz jest poruszający, lepiej znać prawdę i podejmować świadome decyzje niż pozostać 

w niewiedzy. Dodał, że skala potrzeb jest duża, a możliwości ograniczone, dlatego ważne jest wspólne szukanie 

rozwiązań, nie tylko w skali powiatu, ale całego państwa. 

 

Radny Adam Tchórzewski wyraził zadowolenie z faktu, że tegoroczne sprawozdanie PCPR zostało przedstawione 

w sposób bardziej szczegółowy. Okazał zaniepokojenie poważnymi problemami finansowymi, kadrowymi  

i lokalowymi w placówkach, a także sytuacjami naruszeń przepisów w związku z przewozem dzieci. Podkreślił,  

że obecna sytuacja trwa już od dłuższego czasu. Powiedział, że stan DPS się pogarsza, a placówka zaczyna 

przypominać hospicjum. Oznajmił, że konieczne jest podjęcie działań przygotowujących się na rosnące wyzwania 

w zakresie opieki społecznej, w związku ze starzeniem się społeczeństwa. 

 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady, odniósł się do wypowiedzi radnego, wyrażając pogląd, że problemy 

są Zarządowi znane i systematycznie analizowane. Podkreślił, że mamy do czynienia z dynamiczną sytuacją – 

koszty i potrzeby stale rosną, a system wymaga bieżącego reagowania. Zaznaczył, że celem dyskusji oraz 

przedstawionych sprawozdań jest właśnie monitorowanie tych procesów i podejmowanie adekwatnych działań. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad  9/ Ocena działalności warsztatów terapii zajęciowej w Paterku, w Szubinie i w Mroczy za 2024 r. 

 

Radny Jarosław Odrobiński poinformował, że Warsztat Terapii Zajęciowej w Mroczy boryka się z problemem 

lokalizacyjnym i mimo wielu spotkań, także z posłami, temat nie posuwa się do przodu. Oznajmił, że działalność 

WTZ ocenia bardzo wysoko, jednocześnie podkreślając znaczenie ich pracy dla społeczności gminy Mrocza. 
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Podkreślił zaangażowanie wszystkich pracowników, co widoczne jest w integracji uczestników warsztatów  

z lokalnym środowiskiem, w tym ze szkołami oraz w uczestnictwie w uroczystościach patriotycznych. Dodał,  

że WTZ w Mroczy jest także ważną częścią społeczności powiatu nakielskiego.  

Radny Odrobiński zaprosił zebranych na 15 Wojewódzki Konkurs Twórczości Osób z Niepełnosprawnościami, 

który odbędzie się 21 maja 2025 roku o godz. 10:00 na stadionie przy ul. Sportowej w Mroczy.  

 

Radny Tomasz Miłowski powiedział, że powiat nakielski wyróżnia się na tle innych powiatów pod względem liczby 

miejsc w warsztatach terapii zajęciowej, posiadając ich 105. Wyjaśnił, że 10% kosztów utrzymania warsztatów 

pochodzi z budżetu powiatu, a 90% to środki z PFRON-u, przekazywane na podstawie algorytmu. Podkreślił,  

że finansowanie to nie wpływa negatywnie na inne formy rehabilitacji zawodowej i społecznej, jak turnusy 

rehabilitacyjne czy zakup urządzeń ortopedycznych. Powiedział, że we wszystkich WTZ jest bardzo wysoka roczna 

frekwencja uczestników warsztatów: 94% w Mroczy, 83% w Paterku i 78% w Szubinie, co świadczy o tym, jak 

ważne są te placówki. Podziękował kierownikom i całej kadrze warsztatów za stworzenie tak dobrych warunków 

dla uczestników. 

 

Pani Izabela Dyks, Kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej w Paterku podziękowała za zaproszenie. 

Poinformowała, że warsztaty działają w powiecie nakielskim od 2003 roku. Dodała, że inicjatorem powstania WTZ 

w Nakle (obecnie w Paterku) było miasto Nakło nad Notecią. Początkowo warsztat przyjmował 20 uczestników, 

a obecnie 40. Wyjaśniła, że WTZ prowadzony jest przez Stowarzyszenie Towarzystwo Przyjaciół Dzieci, które 

działa w Polsce od 100 lat. Podkreśliła, że powiat nakielski jest jednym z nielicznych w kraju, który prowadzi trzy 

warsztaty terapii zajęciowej. Podziękowała za 10% dofinansowania, które pochodzi z budżetu powiatu,  

za warunki jakie zapewniono warsztatowi oraz wsparcie rady. Oznajmiła, że brakuje im odpowiednich 

pomieszczeń do rehabilitacji. Powiedziała, że WTZ  w Paterku przyjmuje uczestników z trzech gmin: Nakło nad 

Notecią, Sadki i Kcynia, a dzięki temu, że posiadają własny samochód i dowożą uczestników, jest tak wysoka 

frekwencja. Dodała, że WTZ do czasów pandemii organizował dużą olimpiadę osób niepełnosprawnych, na 300-

400 osób, która początkowo odbywała się w Szubinie, a później przeniosła się na stadion w Nakle nad Notecią. 

Poinformowała, że w tym roku WTZ organizuje wojewódzkie zawody w Bocci, na które serdecznie zaprosiła 

wszystkich zebranych. Na zakończenie wyraziła dumę z działalności warsztatu i podziękowała za wysłuchanie. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad  10/ Informacja o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w roku 2024. 

 

Jarosław Gierszewski, Prezes Zarządu spółki Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie, przedstawił informację  

o działalności Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie w 2024 roku. 
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Radna Beata Danielewska-Szymczak, powiedziała, że wielu rodziców nie wiedziało o przywróceniu 

funkcjonowania oddziału dziecięcego, po okresie zawieszenia oddziału w czasie pandemii COVID-19 a przyczyną 

tego była ogromna dezinformacja. Oznajmiła, że rodzice często kierowali się bezpośrednio do Bydgoszczy, sądząc,  

że oddział w Szubinie nadal nie funkcjonuje. Zaznaczyła, że dla wielu mieszkańców ważne jest lokalne wsparcie 

medyczne np. w sytuacji nagłej gorączki u dziecka. Zaapelowała, by potraktować funkcjonowanie oddziału 

pediatrycznego jako priorytet i zrobić wszystko, aby dzieci miały dostęp do specjalisty. 

 

Jarosław Gierszewski, Prezes Zarządu spółki Nowy Szpital w Nakle i Szubinie, powiedział, że po zakończeniu 

okresu pandemii Covid-19 i reaktywowaniu oddziału dziecięcego, spółka zauważyła spadek liczby pacjentów  

na oddziale. W tej sytuacji odbyli szereg rozmów z mediami oraz lekarzami POZ-u, którzy mają kierować dzieci 

do szubińskiego szpitala, aby poprawić frekwencję, ponieważ pusty oddział generuje dla szpitala straty 

finansowe.  Oświadczył, że brak dzieci na oddziale nie jest powodem do zadowolenia, a spółce zależy na tym, aby 

oddział funkcjonował i służył lokalnej społeczności. Podkreślił, że każdy rodzic z dzieckiem potrzebujące pomocy 

medycznej może zgłosić się na izbę przyjąć. Wyjaśnił, że na miejscu jest neonatolog, który w sytuacji zagrożenia 

życia udzieli niezbędnej pomocy. Prezes spółki zwrócił uwagę, że w przypadku nagłego pogorszenia stanu zdrowia 

dziecka, niezależnie od wieku, można skorzystać z ratownictwa medycznego. Jeszcze raz podkreślił, że żadne 

dziecko, które trafi na izbę przyjęć nie pozostanie bez opieki. 

 

Więcej pytań i uwag nie było. 

 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, ogłosił 15 minut przerwy. 

 

Po przerwie Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, wznowił obrady i zarządził ponowne 

stwierdzenie kworum. Poinformował, że w obradach sesji uczestniczy 20 radnych, w związku z czym Rada jest 

władna do podejmowania uchwał, jak również innych aktów prawnych. 

 

Ad 11/ Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Nr XXXIII/362/2013 Rady Powiatu 

Nakielskiego z dnia 30 października 2013 r. w sprawie zasad i trybu postępowania, udzielania i rozliczania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru 

zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego podjęła uchwałę w sprawie w sprawie zasad i trybu postępowania, udzielania  

i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego, która została zapisana  

w rejestrze uchwał pod Nr XII/78/2025. 
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Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 20 

ZA 20 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 

 

Ad 12/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku w 2024 roku. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego podjęła uchwałę w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Paterku 

w 2024 roku, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XII/79/2025. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 20 

ZA 20 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 

 

Ad 13/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Szubinie w 2024 roku. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego podjęła uchwałę w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej  

w Szubinie w 2024 roku, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XII/80/2025. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 20 

ZA 20 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 

 

Ad 14/ Podjęcie uchwały w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy w 2024 roku. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego podjęła uchwałę w sprawie oceny działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Mroczy 

w 2024 roku, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XII/81/2025. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 
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WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 20 

ZA 20 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 

 

Ad 15/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Powiatu Nakielskiego przez osoby fizyczne i osoby prawne 

inne niż jednostka samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystania, w tym zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji  

i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie uczniów, wychowanków lub 

uczestników zajęć rewalidacyjno- wychowawczych, uczniów objętych branżowym szkoleniem zawodowym lub 

słuchaczy kwalifikowanych kursów zawodowych oraz terminu i  sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

 

Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, poinformował, że projekt uchwały został omówiony na komisjach 

merytorycznych przez panią Magdalenę Gapińską, Dyrektor Wydziału Edukacji. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego podjęła zmieniającą uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

i placówek oświatowych prowadzonych na terenie Powiatu Nakielskiego przez osoby fizyczne i osoby prawne 

inne niż jednostka samorządu terytorialnego, a także trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystania, w tym zakresu danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji  

i w rozliczeniu jej wykorzystania, terminu przekazania informacji o liczbie uczniów, wychowanków lub 

uczestników zajęć rewalidacyjno- wychowawczych, uczniów objętych branżowym szkoleniem zawodowym lub 

słuchaczy kwalifikowanych kursów zawodowych oraz terminu i  sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji, która 

została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XII/82/2025. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu.  

WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 20 

ZA 20 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 

 

Ad 16/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego. 

 

Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, poinformował, że projekt uchwały został omówiony na komisjach 

merytorycznych przez panią Natalię Zmudzińską, Skarbnik Powiatu. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Rada Powiatu Nakielskiego podjęła zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XII/83/2025. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 20 

ZA 20 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 

 

Ad 17/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na 2025 rok. 

 

Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, poinformował, że projekt uchwały został omówiony na komisjach 

merytorycznych. Dodał, że podczas dzisiejszego posiedzenia Zarządu Powiatu wprowadzono jeszcze jedną 

poprawkę do uchwały. 

Natalia Zmudzińska, Skarbnik Powiatu, omówiła wprowadzoną poprawkę. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego podjęła zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XII/83/2025. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

WYNIK GŁOSOWANIA 

GŁOSOWAŁO 20 

ZA 20 

PRZECIW 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ 0 

 

Ad 18/ Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

 

Radny Jarosław Odrobiński nawiązał do interpelacji złożonej w dniu 8 stycznia 2025 roku, dotyczącej uzupełnienia 

ubytków w nawierzchni drogi Orle–Orlinek. Poinformował, iż w otrzymanej odpowiedzi wskazano,  

że przedmiotowe prace zostaną zrealizowane do końca marca 2025 roku. Zaznaczył, że do dnia dzisiejszego 

zadanie to nie zostało wykonane. Zwrócił się z prośbą o podjęcie stosownych działań w przedmiotowej sprawie. 

 

Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, odpowiedział, że stan realizacji zadania zostanie zweryfikowany, a Radny 

Odrobiński zostanie poinformowany w najbliższym czasie. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Ad 19/ Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radna Beata Danielewska-Szymczak odniosła się refleksyjnie do tematów poruszanych podczas sesji,  

w szczególności dotyczących osób starszych i dzieci w trudnej sytuacji życiowej. Podkreśliła, że mimo 

podejmowanych działań inwestycyjnych i instytucjonalnych, problemów nie da się rozwiązać wyłącznie poprzez 

rozbudowę infrastruktury. Zwróciła uwagę na potrzebę głębszej refleksji nad przemianami społecznymi, 

zwłaszcza odchodzeniem od wartości rodzinnych i tradycyjnych modeli odpowiedzialności międzypokoleniowej. 

Radna zaznaczyła, że jej zdaniem przyczyn wielu problemów należy szukać w kryzysie wartości, a w szczególności 

w odchodzeniu od zasad moralnych wynikających z nauczania Kościoła katolickiego. Zaapelowała o refleksję nad 

rolą wychowania, odpowiedzialności za bliskich oraz o przywracanie znaczenia wartości, które - jej zdaniem - 

zapewniają trwałość więzi społecznych. Odnosząc się do obecności krzyża na sali obrad, radna wyraziła 

wdzięczność za jego umieszczenie i podkreśliła jego symboliczne znaczenie. Zaapelowała, aby nie był traktowany 

wyłącznie jako dekoracja, ale jako przypomnienie o wartościach, które mogą stanowić fundament działań 

społecznych. 

 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady, podziękował zaznaczył, że problemy społeczne, którymi zajmuje się 

samorząd, mają często głębokie przyczyny kulturowe i rodzinne. Wskazał na brak poczucia odpowiedzialności  

za dzieci i osoby starsze jako jeden z głównych powodów wzrostu zapotrzebowania na pomoc instytucjonalną. 

Odnosząc się do symboliki krzyża, podkreślił, że jego istota polega nie na rozmiarze czy umiejscowieniu, ale na 

jego obecności w codziennym życiu i postawach ludzi. 

 

Krzysztof Błoński, Starosta Nakielski, odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi radnej Beaty, zaznaczając,  

że w dużej mierze podziela jej poglądy dotyczące wartości rodzinnych i opieki nad osobami starszymi. 

Jednocześnie zwrócił uwagę, że w życiu wielu rodzin występują trudne sytuacje zdrowotne i życiowe, które 

zmuszają do umieszczenia bliskiej osoby w domu opieki – mimo iż nie jest to łatwa decyzja. Podkreślił, że nie 

zawsze istnieją realne możliwości zapewnienia opieki w warunkach domowych, a każda taka sytuacja wymaga 

indywidualnego spojrzenia, z uwzględnieniem empatii i zrozumienia dla osób postawionych przed takimi 

wyborami. 

 

Radna Beata Danielewska-Szymczak wyjaśniła, że jej wcześniejsza wypowiedź nie miała na celu osądzania 

kogokolwiek ani formułowania negatywnych ocen. Podkreśliła, że każdą sytuację należy rozpatrywać 

indywidualnie, a jej intencją było jedynie zwrócenie uwagi na zjawisko społeczne, jakim jest powierzanie opieki 

instytucjom w sytuacjach, gdy możliwa byłaby opieka w warunkach domowych. Zapewniła, że nie odnosiła się  

do żadnego konkretnego przypadku i nie życzyła nikomu niczego złego. 

 

Więcej wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 
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Ad 20/ Wolne głosy. 

 

Józef Mickner, Sołtys Ostrowa, powiedział, że droga powiatowa nr 1907, przebiegająca przez Sołectwo Ostrowo 

ma ogromne znaczenie dla mieszkańców. Wyjaśnił, że jest ona w fatalnym stanie technicznym, co utrudnia 

codziennie funkcjonowanie mieszkańców. Zwrócił uwagę, że korzystają z niej nie tylko mieszkańcy, ale również 

pracownicy mieszalni pasz, klienci strzelnicy podziemnej i hotelu. Zwrócił się do Rady Powiatu Nakielskiego  

z wnioskiem o uwzględnienie modernizacji przedmiotowej drogi w przyszłych planach inwestycyjnych oraz  

w budżecie powiatu. 

 

Romuald Łasut, mieszkaniec miejscowości Żarczyn, zwrócił się do Rady Powiatu Nakielskiego o ponowne podjęcie 

tematu związanego z terenem po dawnej stacji CPN-u w miejscowości Dziewierzewo. Powiedział, że problem ten 

narasta od wielu lat i ma istotne znaczenie środowiskowe oraz że w bezpośrednim sąsiedztwie znajdują się ujęcia 

wody zasilające trzy pobliskie miejscowości. Podkreślił, że mieszkańcy tego rejonu przestrzegają zasad gospodarki 

odpadami, podczas gdy w ich otoczeniu nadal funkcjonuje niezabezpieczony zbiornik po dawnej stacji. 

Zaapelował o współpracę Rady Powiatu, Urzędu Gminy oraz odpowiednich służb ochrony środowiska w celu 

podjęcia działań zmierzających do rozwiązania problemu. 

 

Ad 21/ Zakończenie obrad. 

 

Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował radnym oraz wszystkim zaproszonym 

gościom. Następnie zakończył obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

 

            PRZEWODNICZĄCY RADY 

 

ZBIGNIEW SABACIŃSKI 

 

 

Protokół sporządziły:                                                                     

Magdalena Ślagowska     

Karolina Ocetkiewicz                                                                        

 

 

 

 

 

 


